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Bestyrelsesmøde på Holstebro Gymnasium og HF 
 

 
 
 

Onsdag den 19. marts 2025 – kl. 10.00-15.00. 
 
 

 
 
 
 
 

Dagsorden 
 

 
1. Strategisk temadrøftelse af uddannelsesreform, ”Aftale om en ny erhvervs- og 
professionsrettet uddannelse”, 18. februar 2025 (ca. 1-1½ time) 
 
2. Præsentation af Holstebro Gymnasium og HF’s årsrapport 2024 ved Beierholm 
Revisionsaktieselskab og strategisk drøftelse af økonomi, samt beslutning om budget 2025 og 
opfølgning på Strategi for Finansiel Risikostyring (ca. 1-1½ time) 
 

a. Præsentation og godkendelse af årsrapport 2024 

b. Drøftelse af økonomi og budget 2025 

c. Opfølgning på Strategi for Finansiel Risikostyring 

d. Regnskabsinstruks 

e. Investeringsrammer 

 
3. Strategisk drøftelse af studieretningsudbud i fremtiden (ca. 30-45 min)  
 

4. Information om søgetal og kapacitet (ca. 10 min) 
 
5. Information om oprettelse af fagpakker på HF 2025-26 (5 min) 
 
6. Information om brobygningsanalyse (ca. 10 min) 
 
7. Information om trivselskommissionens anbefalinger kort og forslag om at tage det på som 
temadrøftelse på kommende bestyrelsesmøde i maj (5 min) 
 
8. Meddelelser 
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 Deltagelse Fraværende med 
afbud 

Fraværende uden 
afbud 

  

Aase Lydiksen   

  
X 

    

  

Ole Priess  

  

 X 

    

  

Anni Simonsen 

  

X  

  
  

  

  

Karsten Filsø 

    

              X    

  

  

Morten Flæng 

  
X (indtil 11.45) 

  
 

  

 

Lise Wogensen 

Bach 

 
X 

  
  

  

 

Lotte Møller 

Larsen 

 
X 

  

Kristine Axelholm 

Grünberger 

  
X 

    

Signe Kjær 

Damsgaard Jensen 

  

 X 

  
 

  

Jane Birgitte 

Nielsen 

  
 

 
X  

  

Karolina Fjord 

Nielsen 

 

X 
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Dagsorden: 
 

1. Strategisk temadrøftelse af uddannelsesreform, ”Aftale om en ny erhvervs- og 
professionsrettet uddannelse”, 18. februar 2025 
 
Punktet er tænkt til drøftelse af: 
 

- ”Aftale om en ny erhvervs- og professionsrettet uddannelse”, 18. februar 2025 

- Formandsskabets og rektors dialog med eksterne parter og overvejelser om 

uddannelsesreformens perspektiver for Holstebro Gymnasium og HF 

- Mulige indsatsområder og arbejde med Holstebro Gymnasium og HF’s uddannelser 

fremadrettet 

 
På mødet vil bestyrelsesformand, næstformand og rektor mundtligt orientere om seneste nyt i 
relation til uddannelsesreformen og bestyrelsen kan drøfte perspektiverne på baggrund af 
orienteringen og bilagsmaterialet og træffe beslutning om fremtidige indsatsområder. 
 
Bilag: 
 
1.1. Aftale om en ny erhvervs- og professionsrettet gymnasieuddannelse, 18. februar 2025 
1.2. Danske Gymnasiers ændringsforslag til epx 
1.3. Notat om den politiske aftale om epx 
1.4. Notat om finansiering af epx 
 
Indstilling:  
Bestyrelsesformand og rektor indstiller at bestyrelsen drøfter uddannelsesreformen og træffer 
beslutning om fremtidige indsatsområder. 
 
Beslutning: 
Bestyrelsesformandens/rektors indstilling vedtaget 
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2. Præsentation af Holstebro Gymnasium og HF’s årsrapport 2024 ved Beierholm 
Revisionsaktieselskab og strategisk drøftelse af økonomi, samt beslutning om budget 2025 og 
opfølgning på Strategi for Finansiel Risikostyring 
 
Statsautoriseret revisor Uffe Black Jensen fra Beierholm deltager under punktet fra kl. ca. 
11.00 til 12.00. 

 
Punktet er tænkt til drøftelse af/beslutning om: 
 

- Præsentation og godkendelse af årsrapport 2024 

- Drøftelse af økonomi og budget 2025 

- Opfølgning på Strategi for Finansiel Risikostyring 

- Regnskabsinstruks 

- Investeringsrammer 

 
Bilag:  
2.1.: Sagsfremstilling punkt 1 
2.2.: Holstebro Gymnasium og HF Årsrapport 2024 
2.3.: Revisionsprotokollat til årsrapporten 2024 
2.4.: Bestyrelsestjeklisten og udkast til bestyrelsens stillingtagen 
2.5.: Vedligeholdelsesplan 2025 - 2029 
2.6.: Strategi for Finansiel Risikostyring april/maj 2024 
2.7.: Udskrift fra Erhvervsstyrelsen på bestyrelsessammensætning 25.02.2025 
2.8.: Investeringsrammer februar 2025 
 
Indstilling: 
Rektor indstiller at Årsrapporten 2024 godkendes, underskrives og indberettes til Børne- og 
Undervisningsministeriet og at revisionsprotokollatet godkendes og underskrives af de 
tegningsberettigede i bestyrelsen, samt at bestyrelsesformanden underskriver bestyrelses-
tjeklisten med bestyrelsens stillingtagen. 
Desuden indstilles at den nuværende Strategi for Finansiel Risikostyring fastholdes, at 
vedligeholdelsesplanen bekræftes, at bestyrelsessammensætningen jf. udskrift fra 
Erhvervsstyrelsen af 25.2.2025 bekræftes samt at bestyrelsen er orienteret om de indberettede 
investeringsrammer godkendt af bestyrelsesformanden. 
 
Beslutning: 
Rektors indstilling vedtaget  
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3. Strategisk drøftelse af studieretningsudbud i fremtiden 
 
Punktet er tænkt til drøftelse af det nuværende studieretningsudbud og om dette skal 
ændres i fremtiden. 
 
I bilagsmaterialet ses en oversigt over de nuværende studieretninger og overvejelser om mulige 
ændringer i fremtiden samt oplæg til drøftelse. På mødet vil rektor uddybe mundtligt. 
 
Bilag 3.1.: Oversigt over nuværende studieretninger og mulige ændringer 
 
 
Indstilling:  
Rektor indstiller bestyrelsen drøfter studieretningsudbuddet og træffer beslutning om hvorvidt 
der skal arbejdes videre med ændringer, herunder om bestyrelsen ønsker andre aspekter 
belyst.     
 

 
Beslutning: 
Rektors indstilling vedtaget. Hensynet til de fleste bør veje tungest. OK til bevarelse af det 
nuværende udbud. Også OK til at underviserne og andre involveres i en beskrivelse af 
studieretningerne.    
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4. Information om søgetal og kapacitet 
 
Søgefristen for optagelse på en ungdomsuddannelse var i år 1. marts 2025, kl. 12.00. Forud for 
ansøgningsfristen har vi afholdt både Åben Skole arrangement i første halvdel af januar og 
Orienteringsaften i starten af februar. 
 
Ansøgertallet primo marts 2025 til Holstebro Gymnasium og HF er på 180 elever til STX-
uddannelsen og 109 elever på HF-uddannelsen. For STX’ vedkommende er det noget lavere end 
søgetallet sidste år, men det for HF er på niveau med sidste års søgetal. Tallene vil frem til og 
også efter skolestart givetvis fluktuere, hvorfor tallene må tages med forbehold. 
 
Udover optagelsesprøver for ikke-uddannelsesparate elever afholder vi optagelsesprøver for 
elever fra prøvefri skoler, elever som mangler uddannelsesparathedsvurdering, elever der ikke 
kommer direkte fra 9. eller 10. kl. og elever som mangler en eller flere obligatoriske prøver. Det 
giver en vis usikkerhedsmargin, i det forventningen er, at lidt flere elever end tidligere skal til 
optagelsesprøve. Hvor mange af disse elever vi kan optage på baggrund af optagelsesprøven, 
afventer vi. 
 
Tidligere skoleår er antallet af optagne elever ved skolestart i august og antallet af elever ved 
tælledagen i november forskelligt, da et mindre antal ansøgere foretager omvalg af uddannelse 
eller vælger at tage et år i 10. kl., frem for at påbegynde ungdomsuddannelse efter 9. kl. Vi 
forventer også dette er tilfældet med det kommende skoleår og sagsbehandlingen og 
optagelsesprocessen sker i samspil med regionen, hvilket giver en længere sagsbehandling end 
tidligere, hvor processen i sin helhed blev håndteret lokalt. 
 
På Holstebro Gymnasium og HF har vi kapacitet til at optage alle STX- og HF-ansøgere på 
nuværende tidspunkt. Vi afventer BUVM’s fastsættelse af endelig kapacitet i slutningen af april. 
 
Bilag: 
4.1.: Foreløbige kapaciteter for skoleåret 2025-26 
4.2.: Fremgangsmåde ved fastsættelse af foreløbige kapaciteter 
4.3.: Oversigt Ansøgere 2025-Skoler 
 
Indstilling: 
Rektor indstiller, at bestyrelsen drøfter orienteringen og tager den til efterretning. 

 
Beslutning: 
Rektors indstilling vedtaget 
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5. Information om oprettelse af fagpakker på HF 2025-26 
 
Vores nuværende 1hf’ere har efter at være blevet orienteret fagpakkeudbud og fagpakkevalg 
forud for start på 2hf valgt fagpakker. Valgmulighederne har i lighed med sidste skoleår været 
følgende: 
 
Sundhed, med biologi B og matematik B 
Force, med samfundsfag B og idræt B 
Business, med matematik B og erhvervsøkonomi C 
Pædagogik, med samfundsfag B og psykologi C 
Kunstnerisk, med musik B og drama C 
 
Elevernes ønsker har ligesom sidste år gjort det muligt at oprette fire ud af fem fagpakker 
næste skoleår. Der har ikke i år været tilstrækkelig søgning til, at den kunstneriske fagpakke har 
kunnet oprettes. Ligesom sidste år har flest elever ønsket pædagogik efterfulgt af sundhed, 
mens andelen af elever med force og business-fagpakken er lidt lavere. 
 
Indstilling: 
Rektor indstiller, at bestyrelsen tager orienteringen til efterretning. 

 
Beslutning: 
Rektors indstilling vedtaget 
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6. Information om brobygningsanalyse 
 
Vi glæder os over hvert år at byde brobygningselever fra folkeskoler, frie- og private skoler og 
efterskoler velkommen i brobygning. I år har vi fået udarbejdet en brobygningsanalyse, som 
rektor vil præsentere i udvalgte nedslag på bestyrelsesmødet. Det vedhæftede bilagsmateriale 
udgør præsentationsmaterialet til bestyrelsens orientering og er ikke nødvendigt at læse forud 
for bestyrelsesmødet. 
 
 
Bilag: 
6.1.: Holstebro Gymnasium & HF_Brobygning_Analyse_2024_10.klasse 
 
 
Indstilling: 
Rektor indstiller, at bestyrelsen drøfter orienteringen og tager den til efterretning. 

 
Beslutning: 
Rektors indstilling vedtaget 
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7. Information om trivselskommissionens anbefalinger kort og forslag om at tage det på som 
temadrøftelse på kommende bestyrelsesmøde i maj 
 
Trivselskommissionen har for nyligt præsenteret sit arbejde. Der er især fokus på almen 
dannelse, styrkelse af demokratiet, fællesskabet og digitale medier. For gymnasieområdet er 
følgende anbefalinger centrale: 
 
- Anbefaling 4: Revidering af trivselsmålinger (ny trivselsforståelse, færre trivselsmålinger) 
 
- Anbefaling 8: Smartphonefrie grundskoler og ungdomsuddannelser 
(ungdomsuddannelsesinstitutioner skal have en skærmpolitik) 
 
- Anbefaling 9: Firewalls på bl.a. ungdomsuddannelser (mod SoMe, spil, shopping osv.) 
 
- Anbefaling 15: Flere børn og unge med erfaring med frivillighed (skoler skal have blik for 
betydningen af frivilligt engagement i vurdering af fravær) 
 
- Anbefaling 17: En tidssvarende pædagogisk på bl.a. ungdomsuddannelser (opfordring til 
lokal drøftelse på skolen af tidssvarende pædagogisk praksis) 
 
- Anbefaling 20: Ændring af karakterskalaen (med afsæt i arbejdet fra ekspertgruppen i 
2020) 
 
- Anbefaling 22: Undersøgelse af ny anvendelse af karakterer i gymnasiet (hvordan bliver 
løbende brug af karakterer mere hensigtsmæssig mhp. at reducere oplevelsen af pres) 
 
- Anbefaling 23: Færre klasseskift ved grundforløbet i gymnasiet (der skal tages stilling til 
grundforløbets opbygning – og være opmærksomhed på de trivselsmæssige implikationer 
af højere adgangskrav) 
 
- Anbefaling 28: Trygge ungefællesskaber og en sund alkoholkultur (ungdomsuddannelserne 
skal understøtte inkluderende fællesskaber, tilrettelægge en alkoholfri studiestart og 
lave en alkoholpolitik i samarbejde med eleverne) 
 
- Anbefaling 30: Tilbyde børn og unge realistiske og sunde kropsopfattelser 
(omklædningsfaciliteter på ungdomsuddannelser skal gøres til smartphonefrie rum) 
 
På bestyrelsesmødet opfordres bestyrelsen til at drøfte, om trivselskommissionens arbejde kan 
danne ramme om en kommende temadrøftelse på bestyrelsesmødet i maj. 
 
Bilag: 
7.1.: Trivselskommissionens afrapportering 
7.2.: Resume trivselskommissionens afrapportering 
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Indstilling: 
Bestyrelsen drøfter orienteringen og tager stilling til, om den ønsker at have en temadrøftelse 
på kommende bestyrelsesmøde. 

 
Beslutning: 
Punktet udsættes til et bestyrelsesmøde efter sommerferien   
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8. Meddelelser 
 

- Papirprøveformer – i første omgang til spanskeksamen 2026 

- VUC og UCH undersøger fusionsmuligheder 

- Festsal og brandgodkendelse 

- Ansøgning om fortsat at være Team Danmark uddannelsespartner 

- Særlig studieretning med idræt (bilag 8.1.) 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


